



Curriculum Vitae-Dr. Ossama Al-Babbili



Personal Information:

- **Name:** Dr. Ossama Al-Babbili
- **Place Of Birth:** Damascus
- **Current residence:** Dubai, United Arab Emirates
-P.O. Box 282482
- **Email:** babbili@ydl-me.com

Educational Qualifications:

- **Bachelor's Degree in Pharmacy and Pharmaceutical Chemistry (1972)**
Faculty of pharmacy – University of Damascus.
- **PhD in Clinical Biochemistry**
Faculty of Medicine & Faculty of Pharmacy – University of Tübingen, Germany (1977).
Was the first in the world to be awarded a dual Doctorate degree used.
Mass Spectrometry - Gas Chromatography Technique in Medicine.
Specialized in the diagnosis of metabolic disorders and diabetes-relates complications.

Professional Experience:

- **Expert Certificate in IVF Laboratory Technique**
From Göttingen University, Germany.
- **Expert Certificate in Hormonal Analysis of Endocrine Glands**
Experts in tumor markers and immunoassays – DPC Group (Los Angeles, USA /New Jersey, USA)
- **Expert Certificate in Automated Biochemistry Analysis**
(ALPHAWASSERMANN – Amsterdam, Netherlands)
- **Expert certificate in Clinical Chemistry Analysis**
(Mérieux Institute, Lyon, France)

Current Positions:

- **Founder & Owner** of YORK DIAGNOSTIC LABORATORIES, Dubai & Abu Dhabi.
- **Board Member**, Arab Medical Union **ArabMed** in Europe (Since 2000)
- **Regional Representative** of the Arab Medical Union **ArabMed** in the Gulf region.
- **Member**, Emirates Medical Association, Dubai.
- **Honorary Member**, Arab Medical Doctors and Pharmacists Union in Austria.
- **Member of Honorary Authority**, Syrian Business council, UAE.

- **Head of Syrian Kidney Patients Rescue Committee**
- **Organization Member of SHIFA Medical Group (Germany)**
To help Patients in Syrian.
- **President Consultant of Al Andalus University for medical Science**
For External Affairs, Al Kadous, Syria.

Past Positions:

- **Scientific Researcher** at the University of Tübingen.
- **Head of the Laboratory Department** at the UAE Ministry of Health in Dubai.
- **Member of the higher Laboratories Committee** at the UAE Ministry of health.
- **Founder and owner** of Dubai Medical Laboratory (the first specialized medical laboratory in the UAE)
- **Founder** of the UAE-German IVF Unit Laboratory in Sharjah.
- **Founder and Executive Director** of Al-Andalus Private University for Medical Sciences in Syria.
- **Founder and President of the UAE-German Medical Club**
- **Secretary General** of the 31st Union of Arab Doctors in Europe Congress (Fujairah, 2015).
- **Member of the founding Committee** of the Arab-European Medical Conference in Abu Dhabi.
- **Secretary-General** of the European Medical Conference in Abu Dhabi.
- **President** of the 35th Annual Medical Congress of ARABMED in Europe, October 2025 at Al Andalus University in Kadous, Syria.

Certificate of Appreciation and Evaluation:

- **Certificate of Appreciation and Thanks** from the Ministry of health- UAE.
- **Being selected as one of 50 distinguished figures** who contributed to the development and modernization of the UAE, as features in the book "Candle Illuminates the Gulf's Horizon" published in 2022.
- **Honored** by the Union of Arab Doctors in Europe and the Union of Arab Austrian Doctors and Pharmacists in special ceremony held during the joint Medical Conference in 2022.
- **Honored** by the United Arab Emirates during the celebration of "The Emirates Loves Syria", under the patronage of H.H. Sheikh Nahyan bin Mubarak Al Nahyan, Minister of tolerance on 22/11/2025.
- **Numerous certificates of appreciations** from various international conferences across the world, including apparitions from Arab Doctors Union conferences in Europe.

Scientific Publications and Conferences Participations:

- **Many Scientific publications** have been issued through his distinguished academic and professional career.
- **Participated in numerous conferences in several countries**, including Germany, Austria, Italy, England, France, Spain, Turkey, Tunisia, and Syria, in addition to conferences held in the United Arab Emirates.



السيرة الذاتية للدكتور أسامة الببلي

معلومات شخصية:

الاسم: أسامة الببلي Dr. Ossama Al-Babbili

مواليد: دمشق

مكان الإقامة: دبي. الإمارات العربية المتحدة ص.ب 282482

البريد الإلكتروني: babbili@ydl-me.com

الشهادات العليا الحاصل عليها:

- إجازة في الصيدلة والكيمياء الصيدلانية عام 1972 - كلية الصيدلة. جامعة دمشق
- دكتوراه علوم طبيعية في الكيمياء السريرية من كلية الطب وكلية الصيدلة - جامعة توبنجن - ألمانيا عام 1977 والتي هي أول شهادة دكتوراه في العالم تمت باستخدام تقنية Mass Spectrometry - Ghas Chromatography في الطب حيث تم من خلالها تشخيص المواد الطيارة في بول مرضى السكري.

شهادات الخبرة:

- شهادة خبير في مختبرات أطفال الأنابيب من جامعة جوتينج - ألمانيا
- شهادة خبرة في الكيمياء السريرية (معهد Merieux ليون - فرنسا)
- شهادة خبرة في التحليل الآلي لهرمونات الغدد الصماء وكشف الأورام السرطانية وتحاليل الحساسية المختلفة - مجموعة شركات DPC الأمريكية (لوس أنجلوس ونيوجرسى - الولايات المتحدة الأمريكية).
- شهادة خبرة في التحليل الآلي للكيمياء السريرية. مختبرات ALPHA WASSERMANN أمستردام - هولندا).

المهام الحالية:

- مؤسس وصاحب مختبرات يورك التشخيصية في دبي وأبو ظبي (الإمارات العربية المتحدة).
- عضو الهيئة الإدارية لاتحاد الأطباء العرب في أوروبا منذ عام 2000
- ممثل اتحاد الأطباء العرب في أوروبا في دول الخليج العربية
- عضو فخرى في اتحاد الأطباء والصيادلة العرب النمساويين
- عضو الجمعية الطبية الإماراتية في دبي
- عضو في هيئة الشرف لمجلس رجال الأعمال السوري في دبي
- رئيس لجنة إنقاذ مرضى الكلى في سوريا
- عضو الهيئة التنظيمية للأطباء السوريين في ألمانيا لحملة شفاء وممثلها في الإمارات
- مستشار رئيس جامعة الأندرس للعلوم الطبية للشؤون الخارجية

المهام السابقة:

- باحث علمي في جامعة توبنجن (ألمانيا الاتحادية).
- رئيس قسم المختبرات في وزارة الصحة بدبي.
- عضو اللجنة العليا للمختبرات في دولة الإمارات العربية المتحدة.
- مؤسس وصاحب مختبر عام مختبر دبي للتحاليل الطبية (أول مختبر متخصص في دولة الإمارات العربية المتحدة).
- مؤسس ورئيس مختبر وحدة أطفال الأنابيب الإماراتية الألمانية في الشارقة.
- مؤسس والمدير التنفيذي لجامعة الأندرس الخاصة للعلوم الطبية في سوريا.
- مؤسس ورئيس النادي الطبي الإماراتي الألماني في دبي.
- الأمين العام لمؤتمر اتحاد الأطباء العرب في أوروبا الحادى والثلاثون والذي عقد في إمارة الفجيرة - الإمارات العربية المتحدة عام 2015
- عضو اللجنة التأسيسية للمؤتمر الأوروبي العربي الطبي في أبو ظبي
- الأمين العام للمؤتمر الأوروبي العربي الطبي في أبو ظبي
- رئيس المؤتمر الطبي الخامس والثلاثين لاتحاد الأطباء العرب في أوروبا والذي عقد في جامعة الأندرس للعلوم الطبية في القديموس/ سوريا في أكتوبر 2025

شهادات التقدير والتكريم:

- شهادة تقدير وشكر من وزارة الصحة في دولة الإمارات العربية المتحدة 1982
- تم اختياري كواحد من 50 شخصية متميزة ساهمت في تطوير وتحديث الإمارات وذلك في كتاب (شموخ أضاءات فضاء الخليج) الصادر عام 2022
- تكريم من قبل اتحاد الأطباء العرب في أوروبا واتحاد الأطباء والصيادلة العرب النمساويين وذلك في حفل خاص اثناء انعقاد المؤتمر الطبي المشترك في عام 2022
- تكريم من قبل دولة الإمارات العربية المتحدة اثناء انعقاد احتفال (الإمارات تحب سوريا) وذلك من قبل وزير التسامح سمو الشيخ نهيان آل نهيان وذلك بتاريخ 2025/11/22
- العديد من شهادات التقدير من المؤتمرات الطبية المختلفة حول العالم ومن بينها شهادات تقدير مؤتمرات اتحاد الأطباء العرب في أوروبا.

النشرات العلمية وحضور المؤتمرات:

تم إصدار العديد من النشرات العلمية أثناء المسيرة العلمية والعملية كما تم حضور العديد من المؤتمرات في كثير من البلدان كألمانيا والنمسا وإيطاليا وإنكلترا وفرنسا وأسبانيا وتركيا ومصر وتونس وسوريا إضافة إلى الإمارات العربية المتحدة.